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ZPRÁVY Z RADNICE

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 24. 9. 2007

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí, že paní Řehořová 
trvá na jí původně navržené ceně za odkoupení 
pozemků města parc. č. 1574 o výměře 114 m2 
a parc. č. 1575 o výměře 665 m2 v k. ú Rájec 
nad Svitavou. Rada města konstatuje, že pokud 
nedojde ke shodě o ceně za prodej pozemků, 
bude muset být uzavřena nájemní smlouva na 
užívání uvedených pozemků.

Usnesení č. 1b –d)
Rada města bere na vědomí informace o kon-
trole plnění úkolů.

Usnesení č. 2
Rada města souhlasí s přechodným pobytem na 
dobu jednoho roku pro paní Todorovu bytě nájem-
ce pana Iškieva, Ol. Blažka 199, Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 3
Rada města doporučuje Moravskému rybář-
skému svazu, místní organizaci Rájec-Jestřebí, 
aby vstoupila do jednání s a. s. ZERA Rájec 
o tom, aby za úhradu vybagrování záchytné 
jímky byla a. s. ZERA Rájec poskytnuta vytě-
žená zemina.

Usnesení č. 4
Rada města doporučuje Moravskému rybář-
skému svazu, místní organizaci Rájec-Jestřebí 
vstoupit do jednání se společností ZERA Rájec, 
a.s. ohledně bližšího napojení vody od objektu 
vepřína.

Usnesení č. 5
Rada města prodej části pozemku parc. č. 80 v k. 
ú. Jestřebí nedoporučuje z důvodu ponechání 
dostatečného přístupu do dané lokality. Rada města 
navrhuje panu Havránkovi pronájem části pozem-
ku parc. č. 80 v k. ú. Jestřebí a souhlasí s možností 
vybudování zpevněného stání příp. přístřešku.
Rada města rozhodla zveřejnit záměr pronajmout 
část pozemku parc. č. 80 ostatní plocha o výměře 
cca 24 m2 (z celkové výměry 721 m2) v k. ú. Jes-
třebí.

Usnesení č. 6
Rada města bere na vědomí odstoupení 
Ing. Petra Klimka z funkce člena Rady města 
Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 7
Rada města projednala program zasedání zastu-
pitelstva města Rájec-Jestřebí dne 3.10. 2007.

Usnesení č. 8a
Rada města bere na vědomí Smlouvu obcí 
a měst proti daňové diskriminaci.

Usnesení č. 8b
Rada města bere na vědomí poděkování ob-
čanského sdružení Diakonie Broumov za hmotný 
dar – sbírku oděvů od občanů města a zároveň 
ponechává na úvaze města, zda vypomůže 
finanční částkou.

Usnesení č. 8c
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
směnit obecní pozemek parc. č. 259/7 trvalý 
travní porost o výměře 947 m2 za pozemek ve 
vlastnictví Ing. Filouše parc. č. 498/2 pozemek 
ve zjednodušené evidenci o výměře 1942 m2 
oba v k. ú. Holešín s tím, že město ponese 
náklady spojené s převodem.

Usnesení č. 8d
Rada města se seznámila s přehledem plnění 
příjmů a čerpání výdajů města Rájec-Jestřebí 
k 31.8.2007.

Usnesení č. 8e
Rada města projednala Zápis z dílčího pře-
zkoumání hospodaření města Rájec-Jestřebí 
za rok 2007 provedeného Krajským úřadem 
Jihomoravského kraje se závěrem, že nebyly 
shledány chyby a nedostatky.

Usnesení č. 8f
Rada města rozhodla zveřejnit záměr pro-
najmout dřevěnou kůlnu na pozemku parc. 
č. 1115 v k. ú. Rájec nad Svitavou pozemek 
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U S N E S E N Í

ze zasedání Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí ze dne 3. října 2007

parc. č. 1115 v k. ú. Rájec nad Svitavou.
Rada města nesouhlasí s uskladněním ma-
teriálu stávajícího nájemce nemovitosti čp. 71 
na pozemku parc. č. 1114/1 v k. ú. Rájec nad 
Svitavou.

Usnesení č. 8g)
Rada města bere na vědomí informaci o ulo-
žení ostatků obětí II. světové války na místním 
hřbitově.

Usnesení č. 8h
Rada města vyslovuje poděkování panu 
Václavu Fránkovi za velmi zdařilou výstavu 
historických i současných fotografií města Rá-
jec-Jestřebí.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Usnesení č. 1
Zastupitelstvo města osvědčuje, že paní Ro-
mana Synakieviczová složila slib člena zastu-
pitelstva města.

Usnesení č. 2
Zastupitelstvo města zvolilo člena rady města 
MUDr. Viktora Hose.

Usnesení č. 3
Zastupitelstvo města bere na vědomí informace 
o plnění úkolů z minulého zasedání zastupitel-
stva města.

Usnesení č. 4
Zastupitelstvo města pověřilo starostu města 
provedením výběrového řízení na realizaci mul-
tifinkčního sálu v budově nákupního střediska 
Komenského čp. 621.

Usnesení č. 5
Zastupitelstvo města bere na vědomí plnění 
příjmů a čerpání výdajů k 31.8.2007 (příloha 
č. 1a, 1b).

Usnesení č. 6
Zastupitelstvo města bere na vědomí rozpoč-
tová opatření schválená radou města č. 3,4,5 
a 6/2007 a schvaluje rozpočtová opatření 
č. 7,8,9/2007 (přílohy č. 2,3,4).

Usnesení č. 7
Zastupitelstvo města projednalo žádost p. Ota-
kara Zachovala o prodej pozemku parc. č. 271 

v k. ú. Rájec nad Svitavou s tím, že o prodeji 
tohoto pozemku rozhodne až při realizaci prů-
chodu pro nový chodník v místě stávajícího 
rodinného domu čp. 36.

Usnesení č.8
Zastupitelstvo města rozhodlo vykoupit od 
MUDr, Viktora Hose pozemek parc. č. 1101/2 
ostatní plocha o výměře 127 m2 v k. ú. Rájec 
nad Svitavou, který má charakter veřejného 
prostranství, za cenu 30,- Kč/ m2 s tím, že město 
uhradí náklady spojené s převodem.

Usnesení č. 9
Zastupitelstvo města rozhodlo směnit pozemek 
parc. č. 259/7 trvalý travní porost o výměře 
947 m2 v k. ú. Holešín ve vlastnictví Města Rá-
jec-Jestřebí za pozemek Ing. Vlastimila Filouše 
parc. č. 498/2 pozemek ve zjednodušené evi-
denci o výměře 1942 m2 v k. ú. Holešín s tím, že 
město uhradí náklady spojené s převodem.

Usnesení č. 10
Zastupitelstvo města rozhodlo nevyjímat poze-
mek parc. č. 1294 o výměře 86 m2 v k. ú. Rájec 
nad Svitavou ze záměru budoucího prodeje.

Usnesení č.11
Zastupitelstvo města rozhodlo o budoucí kupní 
ceně za prodej pozemků parc. č. 1294 o výměře 
86 m2, parc. č. 1295 o výměře 320 m2, parc. č. 
1296 o výměře 424 m2, parc. č. 1297 o výměře 
375 m2 a parc. č. 1298 o výměře 589 m2 všech-
ny zahrada v k. ú. Rájec nad Svitavou ve výši 
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1.000,- Kč/m2. Tato prodejní cena platí pro roky 
2008, 2009, 2010. Z této ceny nebude odečteno 
nájemné, pokud budou pozemky před prodejem 
užívány na základě nájemní smlouvy. Zastupitel-
stvo města rozhodlo zveřejnit záměr budoucího 
prodeje těchto pozemků.

Usnesení č. 12
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat část 
pozemku parc. č. 14 ostatní plocha o výměře 
dle zaměření cca 5 m2 za cenu 30,- Kč/m2 paní 
Bohdance Filoušové s tím, že, kupující uhradí 
náklady spojené s převodem.

Usnesení č.13
Zastupitelstvo města doporučilo investorovi zpra-
covat závaznou studii a posudek dopravní situace 
pro ulice V Úzkých a V Úvoze, která nastane 
po realizaci Změny RJ7 a dokončení zástavby 
rodinnými domy. Po předložení studie a posudku 
rozhodne zastupitelstvo města o Změně RJ7.

Usnesení č. 14
Zastupitelstvo města projednalo a schvalu-
je upravený návrh řešení veřejného pořádku 
(příloha č. 5) a rozhodlo projednat tento návrh 
s doložením pravomocí městské policie na dal-
ším zasedání zastupitelstva města.

Usnesení č.15
Zastupitelstvo města souhlasí, aby s Fran-
tiškem a Annou Hruškovými byla uzavřena 
smlouva o budoucí kupní smlouvě na prodej 
části pozemku parc. č. 527 ostatní plocha v k. 
ú. Rájec nad Svitavou o výměře cca 20 m2 za 
odhadní kupní cenu. Budoucí kupující uhradí 
podíl na nákladech vynaložených městem na 
vybudování opěrné zdi, který činí 10.000,- Kč 
a zaplatí náklady spojené s převodem.

Usnesení č. 16
Zastupitelstvo města rozhodlo neakceptovat 
nabídku služby provozu bankomatu ve městě 
za podmínek navržených společností Kingston 
Consulting, s. r. o.

Usnesení č. 17
Zastupitelstvo města bere na vědomí informace 

o projednání petice a vyřízení stížnosti paní Evy 
Václavové.

Usnesení č. 18
Zastupitelstvo města rozhodlo neakceptovat 
nabídku společnosti A a CE Global Finance, 
a. s. na odkup akcií České spořitelny, a. s. ve 
vlastnictví města.

Usnesení č. 19
Zastupitelstvo města bere na vědomí Zápis z díl-
čího přezkoumání hospodaření města za rok 2007, 
při němž nebyly zjištěny chyby a nedostatky.

Usnesení č. 20
Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci 
o havárii kanalizace na ulici Pionýrská a souhla-
sí s realizací opravy v roce 2007.

Usnesení č. 21
Zastupitelstvo města pověřuje kontrolní výbor 
kontrolou plnění plánu investic a oprav na rok 
2007, dále pověřuje finanční výbor a kontrolní 
výbor kontrolou příspěvkové organizace Zá-
kladní škola a mateřská škola Rájec-Jestřebí, 
okres Blansko.

Usnesení č. 22
Zastupitelstvo města pověřuje radu města prově-
řením možnosti financování opravy havarijního sta-
vu střechy nad kabinami na hřišti za sokolovnou.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Rada města rozhodla pozvat k ústnímu výbě-
rovému řízení na místo managera společnosti 
Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. uchazeče uvedené 
v seznamu uchazečů (dle přílohy) pod pořado-
vým číslem 2, 3, 6, 7. Výběrové řízení proběhne 
ve středu 17.10. 2007 od 15.00 hodin v kanceláři 
starosty města.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

U S N E S E N Í
ze schůze Rady města Rájec-Jestřebí  

dne 8. října 2007
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CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ

Potkali jsme se náhodou ve vlaku při cestě 
ze služební cesty. Řeč se od denních starostí 
stočila na děti a rodinu. „To víte“ postupně jsem 
se dozvídal: „děti nám již odrostly a mají svůj 
vlastní život. A tak jsme se rozhodli vzít si do 
péče dvě děti, kterým chybí rodina. Vždyť přece 
nestrávíme zbytek života v zaměstnání a doma 
v papučích u televize. Jsou to sourozenci, ale 
ani o sobě nevěděli, protože, každý byl umístěný 
v jiném ústavu. Setkali se až u nás doma …“

Tiše a ohromeně jsem naslouchal příběhu, 
kdy se manželé rozhodli vzdát pohodlného 
života pro sebe a podstoupili rizika, která jsou 
spojená s přijetím cizích dětí. A to jen proto, aby 
jim dali lepší startovací podmínky do života.

Ten den jsem dostal velkou lekci o nezišt-
nosti a obětavosti. A také jsem dostal signál 
o tom, že dobro v lidech žije a dokáže jít proti 
proudu. Signál, že vykročit správným směrem 
vůbec nesouvisí s naivitou, ale s rozhodnutím, 
že člověk především nezradí sám sebe.

CO SE U NÁS DĚJE…
Podzim pokročil. Úroda je sklizená, zahrady 

a pole se pomalu chystají na zimu. U nás práce 
pokračuje – jen trochu jinak. Nejsou to investiční 
akce venku, protože ty jsou z větší části pro letoš-
ní rok hotové. Chystá se projektová dokumenta-
ce, připravují se vyjádření dotčených organizací 
a podávají se žádosti o dotace. Nyní na podzim 
jsme žádali o dotaci na protipovodňová opatření 
na soutoku Svitavy a Býkovky a potom na dotaci 
na zřízení dětského hřiště. V letošním roce jsme 
měli na dětská hřiště vyčleněnou částku, která 
nebyla proinvestována. Sloužila pro zajištění 
finanční spoluúčasti v žádostech o dotaci. Žádali 
jsme na jaře a neuspěli jsme, a tak žádáme nyní 
na podzim. Je riziko, že neuspějeme, ale i šance 
jak získat více prostředků.

Jako další projektová dokumentace se chys-
tá projekt kanalizace a čističky odpadních vod 
v Holešíně. Proběhlo výběrové řízení a byla 
vybraná projekční kancelář z Brna. Je zadán 
další projekt na rekonstrukci kanalizace v Rájci 
na ulici Havlíčkova, protože zde se nám objevil 
problém při přívalových deštích. Je připravena 
oprava kanalizace poblíž ulice Pionýrská.

Pro Karolín připravujeme realizaci projektu 
kanalizace a čističky na podání do druhého kola 
výzvy pro podání žádostí o dotace ze strukturál-
ních fondů. Vše bylo připraveno do prvního kola, 
ale omezující podmínky – v podobě definice 
aglomerace – nás vyřadily. I to je život … A tak 
jsme v plné práci dál.

Ing. Pavel Perout
starosta

POZVÁNKA

„Co by třeba bylo, aby se nám dobře žilo“

ANEB DISKUZE U KULATÉHO STOLU

Vystoupení žáků Základní školy  
a Mateřské školy Rájec-Jestřebí

Výstava výtvarných prací
studentů gymnázia

Výstava oživených kamenů  
Soni Čermákové

KDY? pátek 23. 11. 2007 v 17 hodin

KDE? tělocvična Gymnázia  
a SOŠ Rájec-Jestřebí

CO TO BUDE?
-  neformální společenská akce… všichni 

zájemci dostanou slovo
-  diskuse společná i ve skupinkách o tom, co 

by třeba bylo…
-  ochutnávka místních produktů

PROGRAM
1. Úvod a seznámení: Kdo je tady a co je 

cílem našeho setkání.
2. Rájec-Jestřebí dnes: Co se nám u nás líbí 

a co bychom rádi zlepšili.
3. Město v projektech: Návrhy konkrétních pro-

jektů, posouzení jejich důležitosti a reálnosti, 
společný výběr nejpotřebnějších projektů

4. Jak dál? další kroky na cestě k rozvoji Ráj-
ce-Jestřebí

Na setkání vás zvou
Město Rájec-Jestřebí,Gymnázium a  

SOŠ Rájec-Jestřebí, Místní akční skupina  
Moravský kras, ZO ČSOP Ponikva
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ZMĚNA UZÁVĚRKY PŘÍSPĚVKŮ  
DO ZPRAVODAJE

Redakce zpravodaje posouvá termín pro 
odevzdání příspěvků do zpravodaje z 10. dne 
v měsíci na 15. den v měsíci. Tento den prosím 
považujte za závazný. Všechny příspěvky, 
které redakce obdrží po 15. dni v měsíci budou 
vydány až v následujícím čísle zpravodaje. Zbý-
vající čas do konce měsíce redakce potřebuje na 
přepis a úpravu článků, rozdělení a uložení do 
příslušných rubrik, kompletaci včetně fotografií, 
celkovou úpravu, grafické zpracování, úpravu 
fotografií, přípravu náhledu ke korektuře, prove-
dení korektury, přípravu pro tisk, tisk, kompletaci 
zpravodaje a distribuci.

Dále upozorňujeme autory článků, že redak-
ce má právo krátit a upravovat příspěvky stejně 
tak, jako je tomu v redakcích jiných tiskovin. 
Autor je povinen vždy uvádět zdroje, které použil 
pro zpracování svých článků.

HOSPODSKÉ ŘEČI SE MLUVÍ – 
KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE 

SE POŘÁDAJÍ
Děkujeme všem spolkům, občanským sdru-

žením a společenským organizacím na území 
města za jejich aktivity a snahu pořádat akce pro 
své spoluobčany a opakujeme výzvu, zveřejně-
nou již v minulém čísle zpravodaje.

Znovu upozorňujeme vedoucí spolků a orga-
nizací ve městě, aby využili nabídky propagace 
plánovaných akcí ve zpravodaji, v Informačním 
a vzdělávacím centru a na webových stránkách 
města – ZDARMA. Vždy k 15. dni v měsíci 
můžete do redakce zpravodaje zasílat aktivity 
plánované na další měsíc. Uvítáme i vaše dlou-
hodobější plány akcí. Cílem je koordinace akcí 
ve městě a informace občanů města o všech 
aktivitách, které se zde pořádají.

Plány vašich akcí zasílejte na adresu: 
kultura@rajecjestrebi.cz

Marie Horáčková
 redaktorka

OZNÁMENÍ O PŘERUŠENÍ DODÁVKY ELEKTRICKÉ ENERGIE

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy – rekonstrukcí, oprav, 
údržbových a revizních prací – bude přerušena dodávka elektrické energie:

Dne 9. 11. 2007 od 7 do 13 h   v městské části Jestřebí

Vypnutá oblast: Celá městská část Jestřebí – ulice Lesní, V Humnech, V Zahradách, Na Hrázi, 
9. května, Jiráskova, Tichá, Vrchlického, Luční, Hybešova, B. Němcové, Na Rybníčku.

Děkujeme vám za pochopení               E. ON Česká republika, s. r. o.

AKTUÁLNÍ ZPRÁVYRozpis stomatologické LSPP – listopad 2007
Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 h

  3.11. MUDr. Staňková Jedovnice, Zdrav. středisko 516 442 726
  4.11.  MUDr. Stojanov Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 451
10.11.  MUDr. Ševčíková B.  Blansko, Svitavská 1A 516 416 386
11.11.  MUDr. Ševčíková R.  Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454
17.11.  MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
18.11.  MUDr. Tomaštíková  Adamov, Smetanovo nám. 327  516 446 398
24.11.  MUDr. Vrtělová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 455
25.11.  MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 605



6

AKTUÁLNÍ ZPRÁVY

  3.11.  MUDr. Křížová  Boskovice, Růžové náměstí 2345/12 516 452 808
  4.11.  MUDr. Kubínová Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
10.11.  MUDr. Kučerová Lysice, Komenského 429 516 472 460
11.11.  MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210
17.11.  MUDr. Lukeš Boskovice, Smetanova 24  516 454 046
18.11.  MUDr. Mikulášková Letovice, Mánesova 468/2 516 474 488
24.11.  MUDr. Padalík Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
25.11.  MUDr. Paděrová Šebetov, 117  516 465 452

 Mimo výše uvedenou je služba zajištěna na Stomatologické klinice u Svaté Anny, 
 tel. ústředna 543 181 111 a to od 19.00 h – 7.00 h ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.

Občanské sdružení Diakonie Broumov a Město Rájec-Jestřebí

V Y H L A Š U J Í

H U M A N I T Á R N Í  S B Í R K U
 Letního a zimního oblečení (dámské, pánské, dětské)

 Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, látek

 Domácí potřeby – nádobí bílé i černé, skleničky – vše jen funkční

 Peří, péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek

VĚCI, které z ekologických důvodů VZÍT NEMŮŽEME:

obnošené boty, kožichy, oděvy z umělých vláken, kabáty

dále pak ledničky, televizory, nábytek, počítače, jízdní kola a dětské 
kočárky – ty se transportem znehodnotí.

Sbírka se uskuteční 

dne: 26. – 30. 11. 2007
čas:  po a čt  9 – 18 h   út, st a pá  9 – 15 h

místo: Informační a vzdělávací centrum (budova knihovny)

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic,  
aby se nepoškodily transportem

Děkujeme za Vaši pomoc.

Diakonie Broumov je nezisková humanitární organizace, která poskytuje 
materiální pomoc potřebným občanům u nás i v zahraničí a dává práci 
lidem, kteří jsou těžko umístitelní na trhu práce. 

Více na www: diakoniebroumov.org
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ŠKOLSTVÍ

V sobotu 29. září jsem 
jela do Prahy na miss ae-
robik. Hned jak jsem přijela, 
začaly jsme zkoušet sesta-
vy. Byly tam různé známé 
osobnosti. Např. Petr Ben-
de, Petr Kolář, Lucie Bílá… 

MISS AEROBIK

Mám několik podpisů v památníku. Než jsme 
začaly cvičit před celým publikem, šly velké 
missky. Potom šly minimissky, což jsem byla 
já a další 4 holky. Prvně jsme se představovaly 
a potom začalo velké finále. Začaly jsme cvičit. 
Každá si měla vymyslet svou krátkou sestavičku. 
Jak jsme cvičily, měly jsme se připravovat na 

volnou disciplínu. Předváděla jsem 
básničku o chřipce. Jak každá před-
vedla svou disciplínu, bylo po všem. 
Už jsme se jenom mohly těšit na 
vyhlášení. Missky ještě docházely 
disciplínu v plavkách. Potom bylo vy-
hlášení. Všichni měli hroznou trému. 
Začalo vyhlášení. Nakonec jsem se 
umístila na krásném 3. místě s ko-
runkou a pohárem. Až skončila celá 
soutěž, šli jsme všichni na raut. Bylo 
to tam super. Zatančili jsme si i na 
diskotéce. Tento den byl super. Byl 
to nejlepší zážitek mého života.

Denisa Pěnčíková, 4. A

Dne 25. 9. 2007 vyměnili stu-
denti primy a sekundy šesti-

letého gymnázia v Rájci-Jestřebí školní lavice 
za terénní výuku. Pod vedením odborníků ze 
střediska pro environmentální výchovu Rychta 
Krásensko zkoumali čistotu povrchových vod 
v okolí Rájce-Jestřebí.

HYDROBIOLOGICKÁ EXKURZE ANEB LOV VODNÍ ŽOUŽELE

Studenti se věnovali především biologii a chemii. 
V biologické části poznávali rostliny žijící ve vodě 
a v jejím blízkém okolí, ochutnávali některé jedlé 
plané rostliny a lovili a určovali vodní bezobratlé 
živočichy. Většina z nich poprvé v životě viděla 
ploštěnky, larvy jepic, raka, dravé ploštice zva-
né splešťule 
a mnoho dal-
ších živočichů. 
V části progra-
mu zaměřené 
na chemii vody 
studenti zjišťo-
vali ve vodě 
p ř í t o m n o s t 
a koncentra-
ci dusičnanů, 
fosforečnanů 
a dalších látek 
ukazu j í c í ch 
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znečištění, které může vést až k rozvoji vodního 
květu ve stojatých vodách. Výsledky chemického 
rozboru porovnali s normami pro pitnou vodu 
a získali tak představu o kvalitě vody v potoce. 
Vzhledem k tomu, že různé rostliny i živočichové 
mají rozdílnou bioindikační hodnotu, mohli studenti 
porovnat, jak se liší čistota vody v jednotlivých úse-

ŠKOLSTVÍ

Ve středu 19. září 2007 jsme s naším gym-
náziem navštívili Muzeum knihy ve Žďáru nad 
Sázavou. Muzeum se nachází na zdejším zámku, 
který je ve vlastnictví rodiny Kinských. K prohlídce 
je tu vše od počátku písemnictví až po současnou 
grafiku a ilustraci. Mimo jiné jsou tu například 
vystaveny originály Kralické bible (1582), Kut-

nohorské bible (1489), 
Dantovy Božské kome-
die (1515) nebo také 
přesná replika Guten-
bergova tiskařského lisu 
z poloviny 15. století.

Je příjemné, že stu-
denti nemusejí po muzeu 
jen tak bezcílně bloumat. 
Před prohlídkou totiž 
dostanou pracovní listy 

s otázkami, na něž samostatně hledají odpovědi 
po celé expozici. Prohlídka je tak zajímavější a zá-
bavnější, přestože ve stanovené lhůtě (cca 1 ho-

V neděli 16. září 2007 pořádalo občanské 
sdružení „Za rozvoj města” pro děti základní školy 
a mateřských škol zábavné odpoledne s podtitu-
lem „Malování na náměstí”.

Celou akci navštívilo dle startovní listiny 102 

cích toku nejen na základě chemického rozboru 
ale i podle přítomnosti konkrétních organismů.
I přes chladný začátek dne a několikery zmáčené 
nohy si studenti průběh exkurze pochvalovali 
a ocenili zejména možnost aktivně se účastnit 
všeho dění.

Michaela Míčková, vyučující biologie

MUZEUM KNIHY

dina) nebylo možné zodpovědět úplně všechny 
otázky. Muzeum knihy je velmi dobře zpracováno. 
Snad jediným nedostatkem bylo nepřehledné 
značení sálů.

Návštěvu muzea doporučuji nejen všem stu-
dentům, ale i ostatním, kteří se zajímají o literaturu 
a o to, proč má dnešní písmo zrovna tu podobu, 
jakou má.

Vendula Procházková,  Kvarta

MALOVÁNÍ NA NÁMĚSTÍ

dětí v doprovodu rodičů. Od 13.30 hod. děti soutě-
žily v zábavných disciplínách např. házení kroužků 
na cíl, balancování s vajíčkem, chytání ryb…

Odměnou pro děti bylo malování na tělo, které 
je v dnešní době velmi populární, sladká odměna 
a nafukovací skákací hrad, který hned od prvních 
minut děti doslova oblehly a opravdu si ho užily. 
Počasí nám přálo, celé odpoledne se na nás 
usmívalo sluníčko. Myslíme si, že akce se vydařila, 
nikdo se nezranil a každý účastník si domů odnesl 
spousty zážitků.

Tak už nám zbývá jen poděkovat všem po-
řadatelům, kamarádům a sponzorům, protože 
bez nich bychom takovouhle akci nemohli nikdy 
uskutečnit.

Občanské sdružení „Za rozvoj města“
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KULTURA

NABÍDKA IC – LISTOPAD 2007

• Kalendáře města Rájec-Jestřebí (nástěnný 
i stolní kalendář s historickými a současnými 
fotografiemi města Rájec-Jestřebí)

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnky – nové, štam-

prdlík, zvonek) a barevné svíčky s moti-
vem zámku Rájec nad Svitavou či kostela 
Všech svatých

• Mapy „Na kole celou Moravou a Slez-
skem“ – Jižní Morava (Brno a okolí, Morav-
ský kras a okolí) ; Střední Morava – Haná; 
Jižní Morava (Znojmo a Podyjí, Pálava, 
Lednicko-valtický areál), Jižní Moravou 
a Baťovým kanálem, Brněnsko – Mo-
ravský kras, Moravský kras – Brněnsko 
– severovýchod, Svitavsko – Letovicko, 
Boskovicko – NOVÉ!!!

• Městečko Doubravice nad Svitavou (od-
znaky a pohlednice městečka a rozhledny 
Malý Chlum, kniha Městečko Doubravice nad 
Svitavou)

• Kreslené pohlednice cyklotras (Moravský 
kras, z Brna na východ, z Brna na severozápad 
a z Brna na jihozápad)

• Dřevěné pohlednice zámku Rájec-Jestřebí 

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích  

na Blanensku a Boskovicku
•  Informace o kulturních akcích  

v Rájci-Jestřebí a okolí
•  Informace o službách, firmách,  

prodejnách v Rájci-Jestřebí
•  Informace v oblasti turistického ruchu
•  Přehled propagačním materiálů  

měst a obcí ČR
•  Vyhledávání v jízdních řádech 
•  Poradenská činnost v oblasti práce  

s internetem a e-mailovou poštou
•  Prodej zpravodaje, propagačních materi-

álů a videokazet města Rájce-Jestřebí
•  Prodej turistických známek (č. 373)
•  Okénko o EU
•  Možnost uveřejnění inzerce  

v prostorách IC

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 679 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

Otevírací doba:   Po, Čt   9:00 - 18:00

                            Út, St, Pá            9:00 - 15:00

Informační kancelář města

RÁJEC-JESTŘEBÍ

29. 10. 2007  15 hod.
Dětské oddělení knihovny

PAPÍROVÉ MODELY JANA BABJÁRA  
(HRADY, LIDOVÉ STAVBY, TECHNIKA)

Výstava lepených modelů žáka 4. třídy ZŠ 
v Rájci-Jestřebí.
Otevřeno: po, čt 9 –18 h, út, st 9 –15 h,  
 pá 9–12 h, ne 11.11., 18.11. 14–17 h
Výstava potrvá 23.11.2007.

listopad Informační centrum
Prodejní výstava keramiky a šperků paní Hany 
D. Anderson a keramiky z Občanského sdružení 
Filadelfia. Výstava potrvá do konce listopadu.

KULTURNÍ DĚNÍ

8. 11. 2007  17 hod.
Zasedací místnost Městského úřadu Rájec-
-Jestřebí
CYKLUS PŘEDNÁŠEK O ASTRONOMII
Sluneční soustava – povstali jsme z prachu 
aneb šťastná to modrá planeta
Přednáší ing. Pavel Kopecký, Ph. D.

9. 11. 2007 18 hod.
výstavní síň knihovny
JOSEF NEDOMA – OBRAZY
Prodejní výstav obrazů boskovického krajináře. 
Výstava potrvá do 22.11.2007.
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KULTURA

15. 11. 2007  v 19.30 hod.
Obřadní síň Městského úřadu Rájec-Jestř.

JAHODOVÉ TURNÉ
Učinkují: Jiří Jahoda, Olga Gollej, Zdeněk Král
Vstupné: 50,- Kč

23. 11. 2007 od 17 hod.
Tělocvična Gymnázia a SOŠ Rájec-Jestřebí
„Co by třeba bylo, aby se nám dobře žilo” 

aneb 
DISKUZE U KULATÉHO STOLU 

a výstava oživených kame-
nů Soni Čermákové a výsta-
va výtvarných prací studen-
tů Gymnázia. Vystoupí žáci 
Základní a mateřské školy 
Rájec-Jestřebí.

26. 11. 2007     9 –18 h
výstavní síň knihovny

ORIGINÁLNÍ 
KLOBOUČKY A TRIČKA  

MARIE GERŠLOVÉ
Z důvodu velkého zájmu 
opakujeme prodejní výstavu 
modistky Marie Geršlové. 
Na výstavě bude předve-
deno 200 modelů, každý 
v originálním provedení.

30. 11. 2007 18 hod.
výstavní síň knihovny

POHLED
Sergej Kulina – Obrazy
Tatjana Kulinová – Plastiky
Dana Stojanová – Květinové kompozice
Petr Stojan – Kresby
Hudební doprovod smyčcový kvartet TENAL-
LE. Předvánoční prodejní výstava.  
Potrvá do 19.12.2007.
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OHLASY

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Dne 21. září se v Obřadní síni města Rájec-
-Jestřebí uskutečnil mimořádný koncert, na kte-
rém zazněly skladby předních světových autorů 
komorní hudby v podání LENZ tria. Spolupráce 
interpretů (Susanne Oehler – flétna; Torsten 
Oehler – violoncello; Karel Fleischlinger 
– kytara) začala v době společných 
studií na Vysoké hudební škole Franze 
Liszta ve Výmaru (SRN). V dnešním 
složení působí soubor od roku 1994, 
pravidelně koncertuje v České republice 
a v Německu. Repertoár tria sahá od 
staré hudby až po soudobé skladby.

Hosté měli možnost mimo posle-
chu technicky bravurně zvládnutých 
skladeb vidět a hlavně slyšet velmi 
cennou kytaru, na kterou zahrál Karel 
Fleischlinger. Jedná se 
o kopii nástroje, který je 
součástí sbírky Brigitte Za-
czek z Vídně. Výrobcem 
byl Nicolaus Georg Ries 
(vyrobena kolem r. 1840). 
Nástroj má menší menzu-
ru a dobové ladění.

Na tuto jedinečnou 
kytaru byly zahrány dvě 
skladby typického předsta-
vitele romantické kytary – 
Johanna Kaspara Mertze, 
rodáka z Bratislavy, žijí-
cího převážně ve Vídni. 

LENZ TRIO

Jeho tvorba je ovlivněna romantickou operou 
(Rossini, Verdi, Meyerbeer…) a také klavírem 
(jeho žena byla klavíristkou). Napsal skladby 
pro kytaru, pro kytaru s klavírem a kytarová 
dua. Jeho pozdní tvorba je věnována 10strunné 

kytaře.
Během koncertu se snou-

bila radost ze hry s profesio-
nalitou, což bylo garancí zají-
mavého koncertu. Bezvadná 
souhra interpretů svědčí ne-
jen o jejich dlouholeté spo-
lupráci, ale také jejich lásce 
k hudbě. Tento mimořádný 
koncert se setkal s velkým 
ohlasem publika.

Pohádky a příběhy pro malé čtenáře:
JÁGR, M.: Veverek Koudelka a jiná slohová 

cvičení
BEŠŤÁKOVÁ, E.: Knížka pro Vojtíška
KYSILKOVÁ, J.: Danielka

Z české literatury:
TOPOL, J.: Supermarket sovětských hrdinů
PROCHÁZKOVÁ, L.: Slepice v klubu
KRAUS, I.: Muž na vlastní stopě

Z NOVÝCH KNIH

Pro šikovné ručičky:
VOGELBACHER, M.: Skládané ozdoby z pa-

píru
TAUBNER, A.: Kolíčky pro zapomnětlivé hla-

vičky

Ze světové literatury:
KADARE, I.: Krvavý duben
SMITH, A.: Hotel Svět
MORA, T.: Den co den
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Narození:
 4. 9. Zachariáš Roubal, Holešín 31
 9. 9. Anna Svěráková, Havlíčkova 234

Blahopřejeme:
 5.11. František Maňoušek, Školní 442  71 r.
 7.11.  Milada Pražáková, Havlíčkova 233  88 r.
 8.11.  Jiřina Smolková, Havlíčkova 255  84 r.
 9.11.  Helena Keprtová, Sportovní 436  82 r.
10.11.Františka Mikulášková, Jurkova 62  73 r.
  František Ševčík, Nová 493  65 r.
12.11. Stanislava Čechová, 9. května 171  80 r.
  Václav Sedlák, V Úzkých 206  82 r.
  Bedřiška Hebelková, Pionýrská 540  71 r.
 13.11.Marie Vopršálová, Ol. Blažka 58  84 r.
  Zorka Stařecká, Jurkova 73  84 r.
14.11.Marie Bezděková, Blanenská 453  77 r.
  Ludmila Hortová, 9. května 192  65 r.
 15.11. Antonín Pakosta, 70E  73 r.

15.11. Františka Klimešová, Jurkova 65  74 r.
16.11. Miroslava Králová, Vrchlického 148  77 r.
  František Mrázek, 9. května 105  71 r.
 17.11.Miloš Hudec, 9. května 192  73 r.
18.11.Jarmila Konečná, Lesní 80  72 r.
  Oldřich Kala, Komenského 92  65 r.
20.11.Věra Crhonková, Komenského 267  84 r.
  Antonín Skoták Ing., Horní 14  65 r.
21.11. Jana Chlandová, Hybešova 93  72 r.
22.11. František Skoták, Erbenova 420  74 r.
  Emilie Vintrová, Jurkova 216  65 r.
23.11.Anna Mynářová, V Humnech 12  87 r.
24.11. Božena Grimová, Komenského 464  78 r.
25.11. Jaroslav Křap, Hřbitovní 574  79 r.
  Jiří Krejčí, 9. května 170 78 r.
  Anna Horáčková, Ol. Blažka 199  83 r.
  Veronika Hudcová, Blanenská 79  71 r.
 26.11. Karel Novotný, Erbenova 394  94 r.
27.11. Emilie Švandová, Sportovní 397  84 r.

1. listopadu svátek Všech svatých
Jíní na Všech svatých věští tuhé mrazy  
o Vánocích.

Když na Všech svatých mrazivo, bude zima 
teplivo, když déšť, tu je třeba za pecu vlézt.

2. listopadu  památka zesnulých – dušičky
Prší-li na den Dušiček, říká se, že duše zemře-
lých oplakávají své hříchy.

11. listopadu svátek sv. Martina
Je-li na svatého Martina pod mrakem, bude 
nestálá zima.

JAKÉ BUDE POČASÍ?

Když krtek v listopadu ryje, 
budou na vánoce létat komáři.

Kvetou-li v listopadu stromy,
potrvá zima do května.

Padá-li listí v listopadu, jistě brzy přijde led, ale dlouho nepobude.

Na svatého Martina kouřívá se z komína.
Na svatého Martina bývá dobrá peřina.

25. listopadu svátek sv. Kateřiny
Je-li Kačenka ucouraná, je Baruška naškrobená 
(a naopak).
Svatá Kateřina strčí housle do komína.

Proč strká Kateřina housle do komína? Inu, to 
je jednoduché. Začíná advent a končí všechny 
zábavy. Nastal předvánoční čas. Užijte si ho 
plnými doušky.

ZPRÁVY Z MATRIKY
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ZPRÁVY Z MATRIKY

27.11. Josef Bezděk, Blanenská 453  86 r.
  Jitka Kuběnová, Taufrova 317  72 r.
  Františka Kučerová, 9. května 204  72 r.
28.11. Marie Hrachovinová, Vrchlického 94  84 r.
29.11. Marie Pokorná, Horní 31  84 r.
30.11. Drahomíra Nečasová, Šafranice 221  84 r.

Karolín
6.11.  Josef Martínek, č. p. 19  71 r.
8.11.  Karel Švéda, č. p. 9  65 r.

Úmrtí:

7.10. Ing. Pavel Skoták, Šafranice 468
 1.11.1940

16.10. Jaroslav Straka, Karolín č. p. 30 
10.12.1937

19.10. Karel Fleischlinger, 9. května 81 
4.11.1914

Sňatky: (zveřejňujeme jen ty novomanžele, kteří dali souhlas)

Státní zámek Rájec nad Svitavou
  6.10.  Radek Kuba, Boskovice – Klára Borková, Boskovice
 13.10.  Roman Tesař, Blansko – Lucie Marečková, Blansko

V pondělí 2. července 2007 uplynulo 90 let od bitvy u Zborova, která je považována za první 
novodobě samostatné vystoupení českých vojáků v první světové válce, která vypukla 2. srpna 
v roce 1914.

Statistické údaje o mužích v této válce z vesnic dnešního města jsou následující:

Rájec Jestřebí Holešín Karolín

Počet obyvatel v roce 1914
Povoláno mužů do války 1914 – 1918
Z toho počtu padlo  – svobodných
  – ženatých
Bylo nezvěstných  – svobodných
  – ženatých
Na válečné útrapy zemřelo – svobodných
  – ženatých
Počet sirotků po padlých
Z povolaných mužů se dostalo do zajetí
Vrátilo se domů jako zajatců z fronty – francouzské
  – italské
  – ruské
Vrátili se jako legionáři  – francouzští
  – italští
  – ruští
Padlo legionářů ve světové válce

1761
307
32
19
3
–
5
8

45
55
–

15
14
1
8

17
2

599
65
6
1
1
–
–
1
1

17
–
2

15
–
–

10
1

295
34
2
1
1
–
–
1
4
7
–
1
6
–
–
1
–

255
32
5
4
–
1
–
–
7
3
–
1
2
–
1
2
–

LEGIONÁŘI

Česká úderná brigáda po boku ruské ar-
mády, proti centrálním mocnostem provedla 
samostatný úspěšný průlom rakousko-uherské 
fronty 2.7. 1917.

V tento den v devět hodin ráno předposled-
ního roku války zaútočili čeští vojáci u Zborova, 
který leží 75 kilometrů od ukrajinského Lvova 
na německé pozice a po šesti hodinách boje 

NĚCO Z HISTORIE
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postoupili o pět kilometrů. Boje se zúčastnilo 
3 500 příslušníků 1. střelecké brigády. Zabito 
bylo 185 a zraněno 800 mužů. Česká brigáda 
zajala 62 důstojníků, 3 150 vojáků a ukořistila 
velké množství zbraní.

Ohlas tohoto vítězství u vlád dohodových 
mocností podpořil mezinárodně politickou pozici 
čs. Zahraničního odboje za 1. světové války.

Na uvedené bitvě se zúčastnili značnou 
měrou také legionáři. Převážně v první polovině 
minulého století žili ve vesnicích dnešního města 
Rájce-Jestřebí:

V Rájci nad Svitavou:
Maxmilián Čermák
Antonín Václav Formánek
Eduard Hrazdíra
Eduard Jarůšek
Rudolf Klein
František Koukal
Richard Kučera
František Kuchtíček
Jaroslav Kunert
Emil Kutil
Lev Luňáček
Ludvík Maňoušek
Eduard Mokrý
Antonín Purč
František Skácel
Vilém Skoták
Metoděj Smejkal
František Šebánek
Jakub Ševčík
Viktor Šváb
Bartoloměj Večeřa
Josef Vymazal

Z jedné strany Maďaři útočili na Slovensko, 
z druhé strany za své válečné služby proti spo-
jencům si chtěli Poláci připojit Těšínsko.

A tak se bili legionáři s nepřítelem na několi-
ka frontách za nový stát a zamezili tak odtržení 
území jak na Slovensku i Těšínsku, za cenu, 
kdy při bojích padly nové stovky bratří.

Ruští legionáři v téže době uprostřed rus-
ké revoluce bojovali nejen proti ohromnému 
nepochopení svých ideálů a boje s bolševiky. 
Šlo jim též již jen o své zachování a čestný 
návrat domů, kdy bojový duch ruských legií 
zůstal v Rusku.

Zdlouhavé byly bezmála na dva roky roz-
tažené vožení legionářů po světových mořích 
domů. První z nich při svém návratu byli ví-
táni s ohromným jásotem, prapory, hudbou 
a řečněním. Tak jak po trochách přijížděli do 
osvobozené vlasti, tak byli po trochách voděni 
do kasáren a po trochách pouštěni ke svým 
rodinám.

Jednota České odbočky legionářů v Rájci 
nad Svitavou

Tato odbočka vznikla 12. 9. 1920, kdy prv-
ním předsedou byl do roku 1922 bratr Antonín 
Formánek, železniční úředník v Rájci, jedna-
telem bratr Jaroslav Kunnert z Rájce, později 
štábní rotmistr v Písku. Pokladníkem byl v roce 
1920 bratr Josef Fojt z Drnovic, později strážní 
mistr pohraniční stráže v Seleď Parkáč.

V Rájci bylo také založeno zahradnické 
družstvo „POMOLEGIE“. Členové jednoty Čes-
koslovenské odbočky legionářů v Černé Hoře 
byli skoro všichni členy jednoty rájecké, jelikož 
docházení do schůzí bylo pro bratry obtížné, 
bylo na návrh bratra Záleského ve schůzi 2. lis-
topadu 1923 usneseno zřídit jednotu v Černé 
Hoře, což se také stalo.

Čest našim legionářům,
kteří umírali na bojišti,
s přáním aby zůstala po
nich na věky silná a svobodná
Československá republika.

Břetislav Tříska
kronikář

V Jestřebí:
Jan Doležel
Rudolf Dvořák
Jakub Dvořáček
Ladislav Kaderka
František Kala
František Karásek
Josef Krautštengel
Martin Marek
Jan Perout
Leopold Štarha
Josef Theer
Jindřich Verner
Josef Zachoval

V Holešíně:
Jaroslav Štěpánek

V Karolíně:
Jan Buš
Josef Souček
Jan Martinek

Čeští legionáři byli vlastně revolucionáři. 
Jejich revoluce byla však příliš stylizovaná. 
Vřazeni do tuhého vojenského pořádku armád 
francouzských a italských, mohli sice hrdinně 
proti Rakousku-Uhersku bojovat, ale neměli 
potom průpravy k revolučnímu nekrvavému 
urovnání poměrů v novém státě.

Francouzští a italští legionáři po svém ná-
vratu do vlasti neměli ani kdy se rozhlédnout, 
jak to doma vypadá a již znovu šli na frontu. 
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V souvislosti s nástupem zimy v posledních 
letech, mnohdy slyšíme hlasy, že to jsou změny, 
které nebývaly a nikdo je nepamatuje.

V dnešní době umělých družic a kosmických 
letů přičítají mnohdy lidé nepříznivé počasí v létě 
a mírné zimy právě vypouštění kosmických lodí 
a raket s družicemi. Ovšem nemají zcela prav-
du, jelikož zápisy v kronikách hovoří o něčem 
zcela jiném.

Například v roce 995 byla v podunajské 
nížině taková zima, že se protáhla přes jako 
a ještě v létě ležel na mnohých místech sníh 
a byl i občasný mráz.

V roce 1182 byla zima naopak tak mírná, 
že již druhého února kvetly stromy a v ptačích 
hnízdech se objevila vajíčka.

V lednu 1245 uhodila v Uhrách tak prudká 
zima, že Tataři lehce přešli přes zamrzlý Dunaj 
a zaútočili na město Ostřihom.

V roce 1249 – o čtyři roky později – bylo tak 
teplo, že na Nový rok byly stromy obalené květy 
a kvetlo i kvítí na lukách.

V roce 1578 v knize z Rychnova nad Nisou 
je záznam, že byla taková zima, že bojovníci 
hraběte Bethlena nemohli slézt z koní bez cizí 
pomoci, jak byli ztuhlí a mnozí dokonce na 
koních umrzli.

V roce 1579, o rok později, naopak kvetly 
o Vánocích stromy a květiny v celých severních 
Čechách, v dubnu a květnu pak ale bylo sněhu 
hojnost a panovaly kruté mrazy.

V roce 1708 byla jedna z největších zim, 
kdy v povodí řeky Dunaje nemohli lidé vůbec 

PODIVNÉ ZIMY

vycházet se svých domovů a mnozí dokonce 
umrzli v postelích.

V únoru v roce 1718 teprve napadlo zase 
tolik sněhu, že lidé lezli z domů širokými komíny 
na uzení masa.

V roce 1722 nenapadla v zimě ani jediná 
vločka sněhu a teplota se pohybovala celou 
zimu kolem 10 stupňů Celsia nad nulou.

V roce 1725, po třech letech, nebyl také 
téměř žádný sníh, ovšem byly takové mrazy, že 
v celé střední Evropě zmrzli téměř všichni zajíci, 
bažanti, koroptve a další drobná zvěř.

V roce 1777 byla zima sice mírná, ale na 
většině řek v celé střední Evropě byl tak nízký 
stav vody, že se daly přejít po suchých kame-
nech, nebo přebrodit.

V roce 1788 uvádí Maďarská kronika, že po-
čátkem roku byla hrubá zima a vlci, rysi a dravá 
zvěř se odvážili dokonce do vesnic a měst, kde 
napadali domácí zvířata a dokonce i lidi.

Roku 1794 že chodili obyvatelé města po 
celou zimu bosi.

Roku 1796 za dva roky na to ještě 5. ledna 
sušil tamní mlynář na louce seno.

V roce 1798 v lednu bylo zase tak teplo, 
že včely vylétaly z úlů a z rozkvetlých stromů 
a květin na lukách sbíraly nektar.

Také v první polovině 20. století jsou zazna-
menány velké výkyvy teplot v zimních měsících, 
je tedy zřejmé, že paní Zima bude mít své vrto-
chy i v dalších stoletích.

Břetislav Tříska
kronikář

ROK 1928

Koncem roku 1927 a roku 1928 se boural 
cukrovar. Byl stavěn v roce 1836. Pracoval až 
do roku 1912 naposled za ředitele Martana. Se 
souhlasem administrátora hraběte Sternberka 
byl zrušen. Hrabě zastupoval nezletilého kní-
žete Hugona Salma. Byl stavěn do čtyřhranu 
s jediným poschodím. Pravá strana zůstala 
stát, přízemí pro stroje k výrobě elektr. proudu, 
ostatní se bouralo. Dne 26. června byla velká 
bouře spojená s deštěm a velkou smrští – vich-
řicí. Přišla v 7 hodin večer směrem od Spešova 

na Němčice a Boskovice. Nadělala mnoho 
škody, obzvláště na stromech na hrázi od ryb-
níka až po Kamenný most. Moc starých stromů 
bylo vyvráceno a zčásti přeraženo. U horního 
mostu padla obrovská haluz na domek Jos. 
Hrazdíry a rozbila mu celou střechu. Haluze až 
do světnice prorazily. V lese u rybníka památný 
smrky všechny lehly a z části byly přeraženy, 
vypadalo to jak poražený sek stromů. Nejvíce 
byl postižen revír Hořický, na 6000 pevných 
metrů, a na Rájecký až k Němčicícím. Celkem 
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Vážení  spor tovní  přá-
telé,  jsme na konci  poví-
dání o histori i tělovýchov-

ného a sportovního života v obci Jestřebí 
a později ve sloučené obci Rájec-Jestře-
bí a ještě později ve městě Rájci-Jestřebí. 
Na závěr musíme vyzdvihnout obětavou, časově 
náročnou a mnohdy nedoceněnou práci několi-
ka generací funkcionářů. V povídání o Sokole je 
převážná část těchto lidí jmenována.

Ve výboru oddílu volejbalu v Jestřebí pak 
dlouhou řadu let pracovali nebo případně ještě 
pracují členové: Kučera Josef, Cihlář Miloš, 
Cihlář Karel, Čepa Jaroslav, Koupý Bohumil, 
Vozdecký Jan, Souček Bořek, Janíček Sláva, 
Schmidt Karel, Cihlář Pavel, Urbánek Tomáš, 
a řada dalších mladších členů, které jsme již jme-

odhadovali na panství rájeckým na 16.000 
pevných metrů škody.

Rok trpěl v Máji velkými mrazy, jabka dva-
krát pomrzly, až červen byl příznivý, teplý 
a deštivý. Vegetace obilí se zlepšila, obilí bylo 
moc pěkné. Pak přišly velký parna. Od Cyrila 
a Metoda nepršelo až 5. srpna přišel trochu 
déšť. Byly velký parna, až 38 °C. Až koncem 
září namoklo na brázdu, takže se krásně a po-
hodlně selo. Podzim byl pěkný, cukrovka se 
dobře sklidila. Ten rok se zřídila v dolním konci 
silnice. V Ouzkém a v Horní ulici, a vodovod 

z Ouskéch Horní ulicou do kadečky (nádrže). 
Do prostřední ulice dávalo se větší potrubí 
12 cm roury. Potrubí je vedeno 2 m od obytných 
stavení Horní ulicou.

Taky byl zřízen tento rok pomník padlým 
vojínům ve světové válce na náměstí. Základ 
provedla obec betonový a další prováděla firma 
„Komárek“ z Letovic. Pomník se odhaloval dne 
28. října na památku 10ti letého trvání republiky, 
za velikého účastenství lidu a odevzdal se obci 
pod správu za starostování Huberta Rakovčíka 
t. č. Celkový náklad byl kolem 25.000 Kčs. 

Závody přispívaly a sbírka 
po obecenstvu. Taky se 
rozšířilo náměstí. Rybníček 
se zavezl a zřídila se beto-
nová nádrž v zemi na 400 hl 
vody. Sv. Florián byl dřív na 
náměstí u silnice a teď se 
posunul před obyt. Stavení 
č. 7 Ed. Mokrýho za tu ná-
drž. Tím se získalo většího 
místa na náměstí.

Václav Fránek
Výňatek z kroniky rodu Sáňků

novali v kapitolách o činnosti jednotlivých sportů. 
V Jestřebí se vždy dbalo také na rekreační 
formy tělovýchovné a sportovní činnosti, které 
se dochovaly až dosud. Je to cvičení žen, které 
je zaměřeno na kondiční aerobik a kalanetiku 
a které vede Hana Kubásková.

V letech 1970 až 1980 to byl odbor turistiky, 
který vedla Marie Skřipská a který v letech nej-
větší činnosti měl až 30 členů.

Od jara do podzimu se hraje: o rekreační 
tenis – v období podzim až jaro rekreačně stolní 
tenis. V zimním období je tradičně připravováno 
na hřišti malé kopané kluziště, které je boha-
tě využíváno. Budova na hřišti je využívaná 
i k jiným společensko-kulturním účelům a je 
k tomu i potřebně vybavena. Tradičně se do-
držuje i jestřebská pouť uspořádáním turnajů 

SPORT V JESTŘEBÍ – DOSLOV
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ve volejbalu, tenisu a malé kopané. Novou 
tradicí se stalo pořádání „Dětského dne“ vždy 
poslední sobotu v měsíci červnu. Účast bývá 
přes 100 spokojených dětí, které se stačí za do-
poledne vyřádit na řadě soutěží včetně lanovky 
a jiných. Odměnou jsou jim různé drobnosti 
a pamlsky a odměnou pořadatelům je spo-
kojenost a nadšení dětí. Na pořádáni se vždy 
podílí výbor i řada členů klubu, ale největším 
organisátorem je Tonda Řezníček z Klemova.  
Jestřebí také proslulo jako obec sportovců. 
Gymnasté Sokola Jestřebí byli hlavně v období 
po roce 1945 až 1960 nejen na okrese pojmem. 
a je podrobně popsáno v kapitole Sokol. Také 
úspěchy volejbalu a stolního tenisu jsou po-
drobně popsány. V Jestřebí však vyrostla řada 
výborných hráčů ledního hokeje a kopané. Tak 
např. v ledním hokeji hráli řadu let za Černou 
Horu Novotný Arnošt, Havránek Oldřich a Čepa 
Vladimír. Za Rájec pak Havlíček Oldřich, Nikl 
Slávek, Štěpánek Arna, Nečas Jaromír, Čepa 
Vladimír, Nikl Lumír, Kunert Emil, Skřipský 
Zdeněk, Hříbal Antonín, Veselý Petr, Hertl Jiří 
a Mirek.

V poválečném období hrála řada hráčů 
z Jestřebí v Černé Hoře: Jelínek Jaroslav, Hra-
chovina Jiří, Ocetek Josef, br. Maškové Oldřich 
a Staňa, Ostrý Josef, Havránek Zdeněk, Starý 
Vlastimil, Blažek Jan.

Za Rájec pak to byli hráči – Hablovič, Čepa 
Jaroslav, Čepa Vladimír, Nikl Lumír, Bosák 
Alois, Kučera Jaroslav, Koupý Bohumil, bratři 
Veselí Jan, Pavel, Petr a Rostislav, bratři Ostří 
Josef, František a Jan, bratři Blažkové Luboš 
a Jara, Konečný Vlastimil, Málek Pavel, Čepa 
Ondřej, Málek Jaroslav, Šmerda Martina Hertl 
Mirek, Pijáček Rostislav a řada dorostenců. Ně-
kteří z těchto hráčů hráli závodně i za Blansko, 
Adamov a další kluby ve vyšších soutěžích. 
Např. dorosteneckou ligu za Brno hráli Petr 
Veselí a Martin Šmerda.

I v současné době má Jestřebí šikovné 
mladé fotbalisty, kteří hrají za žáky Rájce-
-Jestřebí – Macháček hraje žákovskou ligu za 
Boskovice a Jarek Málek hraje žákovskou ligu 
za Jihlavu. O talentovaném Radimu Urbánkovi 
se zmiňujeme v kapitole o tenisu.

Aby bylo možné udržet určitou sportovní 
výkonnost, rekreační sportování a udržování 
celého areálu v provozuschopném stavu, o to 
se stará i v současné době výbor Sportovního 
klubu v tomto složení: předseda Cihlář Pavel, 
místopředseda Schmidt Karel, pokladník Sou-
ček Bořek a členové, Koupý Bohumil, Čepa 
Jaroslav, Vozdecký Jan, Janíček Slávek, Vodák 
Jiří, Maňoušek Petr, Málek Jaroslav, Kubás-
ková Hana.

Bez peněz se tato činnost nedá dělat., 
Výbor má své příjmy zejména z členských 
příspěvků, dotací od OV ČSTV Blansko, Rekre-
ačního sportu Praha, Městského úřadu Rájec-
-Jestřebí a z nájmů za zapůjčení sportoviště, 
příp. budovy. Nemalým dílem se také podílejí 
sponzoři, kterým tímto chceme poděkovat. Jsou 
to: Messing s. r. o. ing. Wittek Richard – Grafex 
Jelínek Josef – Potraviny Cihlář Josef – Albert 
Urbánek Tomáš – Potraviny Mazancová Lud-
mila – Pivovar Černá Hora – soukromníci Josef 
Maňoušek a Oldřich Havránek.

A úplně nakonec. Jestliže se Vám naše 
publikace jenom trochu líbila, jsme rádi a jestli 
jste našli nějaké nedostatky, tak se předem 
omlouváme.

Výbor Sportovního klubu

Na textové části se podíleli: 
 Koupý Bohumil, Skřipský Zdeněk,  
 Souček Bořek, Vozdecký Jan 
 
Použité materiály:

- zápisy ze schůzí výboru Sokola Jestřebí do 
roku 1961

- kronika obce Jestřebí 1920 – 1937

- zápisy ze schůzí výboru oddílu volejbalu TJ 
MKZ Rájec-Jestřebí od roku 1961 – 2000

- zápisy ze schůzí výboru Sportovního klubu 
Rájec-Jestřebí od roku 2001 – 2005

- ze vzpomínek Sokola – Libuše Graciasové, 
Dany Kaclerové, Stanislava Kulajty, Jindři-
cha Klimeše, Josefa Maňouška, Vojtěcha 
Novotného a Jana Vozdeckého staršího
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Neděle  4. 11. 2007  9.00 MKZ – Rudice  okr. přebor žáků
  11.15 MKZ – Kotvrdovice  I. tř. dorostu
  14.00 MKZ – Rousínov  divize mužů

Středa  7. 11. 2007 15.30 MKZ – Drnovice okr. př. přípravek

Sobota  10. 11. 2007 14.00 Hulín – MKZ divize mužů
   odjezd autobusu v 10.30

Neděle 11. 11. 2007  9.00 MKZ – Kotvrdovice okr. přebor. žáků
  11.15 MKZ – Olešnice  I. tř. dorostu

Neděle  18. 11. 2007 13.30 MKZ – Žďár n. Sáz.  divize mužů

Tenisté sportovního klu-
bu se rozloučili na tenisových 
kurtech Na Rybníčku v neděli 

14. října turnajem ve čtyřhrách. Další svoji čin-
nost budou po dohodě provozovat v tělocvičně 
v Základní škole v Rájci.

Svoji činnost zahájili hráči stolního tenisu 
v hernách Na Rybníčku. Družstvo „A“ bude mít 
hrací dny vždy v sobotu se začátky vždy v 17 ho-
din, na které zve všechny své příznivce.

Základní hráči družstva „A“ budou tvořit 
hráči: Petr Vodák, Jirka Vodák, 
Jan Ostrý a Jarek Málek.

Termíny zápasů na domácích 
stolech v Okresním přeboru IV. 
třídy jsou:

10.11. 2007 Rohozec „C“
24.11. 2007 Svitávka „D“
15.12. 2007  Němčice „C“
19.1. 2008 Bořitov „B“
Dále jsou v této skupině druž-

stva: Voděrady „C“, Kunštát „A“, 
Cetkovice, Němčice „B“, Kuničky, 
Letovice „A“ a Vanovice „B“, t. j. 
11 družstev.

Druhé družstvo sportovního 
klubu budou tvořit hráči: Mirek 

ZPRÁVY ZE SPORTOVNÍHO KLUBU RÁJEC-JESTŘEBÍ

Zachoval, Martin Novotný, Rosťa Bartoš, Pavel 
Cihlář, Zdeněk Doležel ml, Karel Schmidt, Břeťa 
Opatřil. Každý hráč z družstva „B“ může nastou-
pit za družstvo „A“ Sportovního klubu.

Termíny zápasů „Okresní soutěže“ budou 
sehrány vždy v neděli od 9.00 hodin, též Na 
Rybníčku.

3.11. 2007 Rájec
17.11. 2007  Bořitov „C“
12.1. 2008  Lhota Rapotina

Sportovní areál SK Rájec-Jestřebí na 
Rybníčku v městské části Jestřebí
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Ve skupině Okresní soutěže 
jsou družstva: Šošůvka „C“, Lhota 
Rapotina, Šošůvka „D“, Bořitov „C“, 
Adamov „B“, Rudice „B“, Vysočany 
„D“, Boskovice „C“, Letovice „B“, 
Vísky, Velenov, Chrudichromy, Va-
novice „C“, Kunštát „B“, Křetín „D“, 
Jasinov, Zbraslavec „E“, Olešnice, 
Brumov, t. j. 22 družstev.

Zápasy v roce 2008 od 26. a 
27. ledna budou zveřejněny ve 
zpravodaji našeho města. Přejeme 
našim hráčům mnoho sportovních 
úspěchů a trošku štěstí, protože to 
ke každému sportu patří.

Budova SK Rájec-Jestřebí, kde jsou umístěny herny 
stolního tenisu, společenské místnosti a sociální zařízení

Text a foto: Jan Vozdecký

V září se uskutečnil letos již druhý týdenní 
ozdravný a poznávací pobyt Svazu tělesně 
postižených do Mariánských Lázní. Přepra-
va účastníků byla zajištěna přímým rychlíkem 
z Blanska do Mariánských Lázní, kam jsme 
přijeli v 7.15 hod v neděli. Zavazadla nám byla 
přepravena vedoucím hotelu a sami jsme jeli 
trolejbusem do hotelu Evropa. Zde bylo zajiště-
no dobré ubytování a celodenní stravování. Po 
přivítání provozní hotelu a dobrém obědě jsme 
se vydali za poznáváním krásného prostředí 

a života v lázních. Co nás nejvíce překvapilo, 
byl velký počet lázeňských hostů mluvících ně-
mecky. Zřejmě již dávno poznali příznivé účinky 
lázeňského prostředí a výhodného pobytu u nás. 
Středem naší pozornosti byla kolonáda z roku 
1889 vyrobená v ČKD Blansko a zpívající fon-
tána. Zde každou lichou hodinu lázeňští hosté 
obdivovali nádhernou podívanou na proudy vody 
tryskající a měnící se podle doprovázející hudby. 
Překrásný byl zážitek u noční fontány prozářené 
barevnými světelnými efekty. V dalších dnech, 

MARIÁNSKÉ LÁZNĚ

OD NAŠICH DOPISOVATELŮ
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kdy nám počasí přálo, jsme procházeli postupně 
celé lázně včetně krásných parků. Prohlédli jsme 
si známé 64ha golfové hřiště. Mnozí z nás také 
využili bazén v těsné blízkosti hotelu. Po takové 
masáži vodními proudy se člověk cítil hned lépe. 
Ti odvážní a zdatní neváhali nasednout na jízdní 
kola a objet celé okolí. Velká naše skupina vyu-
žila autobusových zájezdů na zámek Kynžvart, 
do Františkových Lázní, Chebu, na hrad Loket 
a Bečov. Milovníci divadla, které bylo hned 
naproti hotelu, zhlédli muzikálové zpracování 
opery „Carmen“. Dalším kulturním zážitkem byl 
koncert v pravoslavném kostele, nebo v katolic-
kém kostele koncert duchovní hudby. I poslední 
den našeho pobytu byl zpestřen průvodem 
folklorních skupin s ochutnávkou vín.

Mariánské Lázně leží v širokém údolí při 
jižním okraji Slavkovského lesa. Léčba je zamě-
řena na nemoci ledvin, poruch látkové výměny, 
nemoci kožních, kloubových a dýchacích cest. 
Roku 1818 byla tehdejší osada prohlášena 
za veřejné lázeňské místo. Lázeňské a veřej-
né budovy pocházejí převážně z 2. poloviny 
19. století.

Týden pobytu nám uběhl jako voda a plni 
krásných dojmů a zážitků jsme se vraceli se 
vzpomínkami domů. Za krásný týdenní pobyl 
lze poděkovat naší vedoucí Mgr. Vašíčkové 
a Hajdamachové, které se o nás během celého 
pobytu staraly a vyřizovaly všechny naše případ-
né žádosti a připomínky.

za účastníky
Ing. Josef Brázda a Jaromír Fojt

Mariánské Lázně byly cílem podzimní re-
kondice Svazu zdravotně postižených odbočky 
Rájec-Jestřebí, zorganizované pí Mgr. Mirkou 
Vašíčkovou. Rekondice se zúčastnilo čtyřicet 
jedna zájemců. Do lázní a zpět se jelo nočním 
rychlíkem.

Lázně nás přivítaly hezkým počasím, které 
nám přálo celý týden. O to byly procházky do 
městských parků a okolních lesů příjemnější. 
Mariánské Lázně jsou druhými největšími čes-
kými lázněmi, s velkým bohatstvím minerálních 
pramenů. Přímo v areálu jich vyvěrá čtyřicet 
a nejbližším okolí téměř sto. Území součas-
ných lázní patřilo premonstrátskému klášteru 
v Teplé, jehož opat K. K. Reitenberg prosadil 
počátkem 19. století výstavbu prvních lázní. 
Hlavní lázeňskou promenádou a významnou 
stavební památkou je pseudobarokní litinová 
kolonáda r roku 1889 – vyrobená ve slévárnách 
v Blansku. K pitným kůrám jsou zde přivedeny 
prameny Křížový, Karolinin 
a Rudolfův. Před koloná-
dou se těší velké pozornosti 
zpívající fontána. Nejzná-
mějšími dalšími prameny 
jsou Ferdinandům, Lesní 
a Ambrožův.

Prameny mají různé 
léčebné účinky, a proto si 

OZDRAVNÝ POBYT V MARIÁNSKÝCH LÁZNÍCH

každý k léčení vybral ten, který byl vhodný pro 
jeho diagnózu.

V lázeňských domech jsme mohli využít 
masáží, různých procedur a koupání v bazénech 
s vodními tryskami.

Mnozí z nás chtěli poznat zajímavosti i ze 
vzdálenějšího okolí. Rašeliniště s naučnou 
stezkou na Kladské, lázně Kynžvart a zámek 
Kynžvart s kabinetem kuriozit.

Nemohli jsme si nechat ujít návštěvu zámku 
v Bečově, ve kterém je umístěn relikviář sv. 
Maura s ostatky sv. Maura, sv. Timotea a Jana 
Křtitele. Domečkový relikviář sv. Maura byl 
nalezen před dvaceti lety v hradní kapli a ně-
kolik rkoů byl restaurován. Relikviář je druhou 
nejcennější kulturní památkou po českých koru-
novačních klenotech a stojí za zhlédnutí.

Také Cheb nás zlákal k návštěvě. Mohli 
jsme obdivovat symbol města – komplex jede-
nácti kupeckých domů Špalíček a chebský hrad 

s černou věží.
Každý z nás už někdy byl 

v Karlových Varech, ale výlet 
do nejznámějších českých lázní 
jsme si rádi zopakovali. Z Karlo-
vých Varů byla možnost dopravit 
se autobusem na královský hrad 
Loket, který se tyčí na ostrohu 
nad řekou Ohře.
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Poslední pilné podzimní 
dny využil Klub seniorů opět 
k výletu. Naším cílem bylo jak 
už několikrát město Brno, kde 
se dá vždy něco zajímavého 
vidět. Tentokrát byla naším 
cílem botanická zahrada, ve 
které právě probíhala velká 
výstava orchidejí. K vidění 
byla řada druhů, od těch nej-
větších až po docela drobné 

a nenápadné. Některé 
druhy byly nabízeny i ke 
koupi, ovšem nikdo z nás 
si na jejich pěstování doma 
netroufnul. Prohlíželi jsme 
i další rostliny, trávy, které 
známe z našich luk i tro-
pické rostliny, mezi nimi 
i např. Viktorii královskou 
nebo banánovník obsypa-
ný plody.

Kopečného náměstí, kde jsme 
končili jízdu tramvají známe už 
z dřívějších výletů, vždy obdivu-
jeme krásné secesní fasády do-
mů, o nichž se říká, že jsou to 
nejhezčí nájemní domy v celém 
Brně. A v jednom z nich se nachá-
zí příjemná restaurace, kde jsme 
výstavu znovu hodnotili.

Pěkné počasí lákalo k dalšímu 
poznávání Brna, přejeli jsme teď 
celé město a vystoupili až na letišti 
v Tuřanech. A museli jsme přiznat, 
že nová odbavovací hala si titul 
stavba roku, který před několika 
dny získala, skutečně zaslouží.

Klub seniorů

K návštěvě se nabízel i premonstrátský kláš-
ter v Teplé, který založil blahoslavený Hroznata 
v r. 1193. Klášterní knihovna je druhá největší 
v naší republice.

Západní Čechy mají ještě mnoho jiných 
památek, ale ty navštívíme snad až někdy jindy, 
protože doba pobytu v Mariánkách skončila.

Zbudou nám už jen vzpomínky na hezky 
prožité dny.

Děkujeme pí Mgr. Mirce Vašíčkové za vyba-
vení celé akce, děkujeme i pí Marii Hajdamacho-
vé, která při organizaci pomáhala. Už se těšíme 
na další ozdravný pobyt.

Bohdana Pávková

VÝLET DO BRNA
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PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU
•  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •

22. 11. čtvrtek v 9.30 hod  FALCON
ŠKOLNÍ PŘEDSTAVENÍ

DIVOKÉ VLNY
Naučte se surfovat s tučňáky. Film je animo-
vanou akční komedií, která nahlíží do zákulisí 
vzrušujícího světa závodního surfování. Hr-
dinou filmu je mladý tučňák, který se chystá 
na účast ve svém prvním profesionálním 
závodu. Je přesvědčen, že vítězstvím získá 
vytoužený obdiv a úctu, ale když se setká se 
starým, vyřízeným surfařem, začne chápat, 
co je skutečně důležité a že opravdovým 
vítězem není vždycky jen ten, kdo dorazí 
k cíli jako první.
Rodinná komedie USA v českém znění. 

Česká premiéra 9.8.2007
Vstupné 29. – + 1. – Kč 88 minut 

mládeži přístupný

22. 11. čtvrtek v 18.00 hod WARNER BROS

KOŘENÍ ŽIVOTA
Šéfkuchařka prvotřídní restaurace vede své 
každodenní směny s obdivuhodnou lehkostí. 
Když se do týmu dostane smělý odborník 
na omáčky, její dosavadní život se zlehka 
zatřese. Není rozdílnějších přístupů k práci, 
jako jejich. Občas to mezi nimi zaskřípe, ale 
nelze si nevšimnout, že mezi nimi přeskočila 
jiskra. 
Hrají: Catherin Zeta-Jones, Aaron Eckhart.
Komedie USA s českými titulky. 

Česká premiéra 13.9.2007
Vstupné 39. – + 1. – Kč 104 minut 

mládeži do 12 let nevhodný

29. 11. čtvrtek v 18.00 hod WARNER BROS

RUSH HOUR 3 – TENTOKRÁTE V PAŘÍŽI
V srdci samotné Paříže leží jedno z největ-
ších tajemství čínských Triád – nejmocnějšího 
syndikátu na světě. To léto se losangeleský 

1. 11. čtvrtek v 18.00 hod  WARNER BROS

HAIRSPRAY
Poddej se rytmu 60. let. Středoškolačka Tracey 
sice narostla do nebývalých rozměrů, ale i tak 
ve svém velkém srdci chová pouze jednu vášeň 
– tanec. Její výstup v televizní show má velký 
úspěch, soutěží proto i o korunku Miss Teenager 
Haispray. Hrají: John Travolta, Michelle Pfeiffer.
Hudební film USA s českými titulky. 

Česká premiéra 23.8.2007
Vstupné 39. – + 1. – Kč 117 minut 

mládeži do 12 let nevhodný

8. 11. čtvrtek v 18.00 hod  FALCON

GYMPL
Komedie o studentech, učitelích, rodičích a graf-
fiti. Kantoři dle svých představ formují nebohé 
studenty na poněkud zkostnatělém gymnaziu. 
Petr a Michal do školy raději nechodí a když 
tam náhodou zavítají, tak celé hodiny prospí, 
neboť po nocích stříkají graffiti. To je jediné, co je 
kromě holek baví. Hrají: Jiří Mádl, Eva Holubová, 
Tomáš Matonoha, Jan Kraus, Ivana Chýlková.
Komedie ČR. Premiéra 27.9.2007
Vstupné 39. – + 1. – Kč 105 minut 

mládeži přístupný

15.11. čtvrtek v 18.00 hod  BONTON

BOURNEOVO ULTIMÁTUM
Všechno si pamatuje. Nic neodpouští. Vynořil 
se z vln Středozemního moře a neměl tušení, 
kdo je. Tehdy se zrodil Agent bez minulosti. 
Postupně začal skládat střípky své minulosti až 
zjistil, je v ní skryta řada temných míst. Tak vznikl 
Bourneův mýtus. Teď stojí elitní tajný agent 
Jason Bourne na prahu řešení vlastní životní 
hádanky. Hrají: Matt Damon, Joan Allen.
Krimi-detektivka USA s českými titulky. 

Česká premiéra 30.8.2007
Vstupné 39. – + 1. – Kč 115 minut 

mládeži do 12 let nevhodný

LISTOPAD 2007
•  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •
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detektiv a čínský inspektor vydávají do Paříže, 
aby zastavili spolčení kriminálních gangů. Ani 
jeden nezná město, jazyk a přesně neví, co 
hledají, ale jejich úkol je provede napříč celým 
městem. 

Hrají: Chris Trucker, Jackie Chan.
Komedie USA s českými titulky. 

Česká premiéra 6.9.2007

Vstupné 39. – + 1. – Kč 91 minut 
mládeži do 12 let nevhodný

– DÁLE JSME PRO VÁS PŘIPRAVILI –

1.12. 2007  ROBINSONOVI (promítání po 
rozsvícení vánočního stromu)

6.12. 2007  ZBOUCHNUTÁ

13.12. 2007 HVĚZDNÝ PRACH

24.1. 2008  KRÁLOVNA ALŽBĚTA

31.1. 2008  VENUŠE

•  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •

• Nabízím soukromou výuku/doučování  
FRANCOUZŠTINY. Tel.: 732 659 682

• Maminka na MD se dvěma dětmi (2 a 5 let) 
ráda pohlídá Vaše dítko (případně dvě děti) 
ve věku 1 až 4 roky. Přijďte se za námi podívat.  
Těšíme se na Vás.  Tel.: 732 659 682

INZERCE
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Na titulní straně: Podzimní pohled z parku.




